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Inleiding 

Onlangs zagen we dat ons gemeentehuis, maar ook andere gemeentelijke/monumentale gebouwen 

‘s avonds en ’s nachts roodoranje kleurden door verschillende op de grond opgestelde lampen. Dit is 

gedaan omdat is besloten ons als gemeente aan te sluiten bij de internationale campagne “Orange 

the World” tegen vrouwengeweld. Ook wij onderschrijven het belang dit geweld tegen te gaan. 

Maar het duurzaam omgaan met energie en het tegengaan van lichtvervuiling zijn of waren ook 

belangrijke gemeentelijke thema’s. Daarom hebben wij hierover de volgende vragen: ( Nogmaals 

voor de duidelijkheid: Deze vragen staan los van wat wij van problematiek waar tegen actie gevoerd 

wordt of gaat worden vinden) 

 

1.  Hoe is de beslissing om hiertoe overgegaan tot stand gekomen? Wie of wat heeft 

bepaald met deze actie mee te doen? 

antwoord  Orange The World 2019 heeft de raad uitgenodigd mee te doen aan de actie. Het signaal 

vanuit de raad tijdens de vergadering van 19 september jl. bij de behandeling van de 

ingekomen stukken was positief, waarna het college gevraagd is een standpunt hierover 

in te nemen. Vervolgens heeft de betrokken wethouder na advies ingewonnen te hebben 

van de ambtenaren, hier groen licht voor gegeven. 

 

2. Het lijkt een trend te worden bij internationale gebeurtenissen, acties, als 

kunstuitingen en bij evenementen, openbare en/of monumentale gebouwen enz. ’s 

nachts volop in het licht, veelal gekleurd, te zetten. Gaat de gemeente hier iedere keer 

in mee of wordt daarin een selectie gemaakt en op grond waarvan? 

Antwoord Hier wordt een selectie in gemaakt met een afweging welk belang hiermee wordt 

gediend, wat de kosten zijn en wat het effect is. 

3. Stilte en nachtelijke duisternis zijn erkende natuurwaarden. Is dit meegenomen bij de 

beslissing mee te gaan in deze actie? 



 

 

Antwoord Rondom deze drie gebouwen was er al geen sprake van nachtelijke duisternis. Molen De 

Hoop in Wervershoof is in particulier bezit en wordt 's nachts al verlicht.  

Het voormalige stadhuis in Medemblik wordt ook 's nachts via spots aangelicht. Het 

gemeentehuis in Wognum niet, maar de lantarenpalen eromheen wel.  

4. Kunt u bij benadering zeggen hoeveel het huren van deze lampen, maar vooral, hoeveel 

het aan energie kost deze lampen bij deze actie in de gemeente bij de verschillende 

gebouwen ‘s avonds en ‘s nachts te laten branden? 

 

Antwoord Er is gebruik gemaakt van energiezuinige lichtbronnen LED. De verbruikskosten zijn 

minimaal. De lichtbronnen zijn professioneel geplaats waarbij rekening is gehouden met 

zo min mogelijk strooilicht om lichthinder te voorkomen. 

 

5. Medemblik wil uitstralen, o.a. door plaatsing van grote hoeveelheden zonnepanelen, 

een duurzame gemeente te zijn. Ook energiebesparing is voor onze gemeente een 

belangrijk thema. Hoe verhoudt zich dit met deze verlichtingsactie(s)? 

 

Antwoord Door gebruik te maken van energiezuinige LED lampen met minimaal energieverbruik. 

6. Maakt het “Gemeentelijke verlichtingsplan” nog deel uit van het LIOR (Leidraad 

Inrichting Openbare Ruimte)? 

Antwoord Met het Gemeentelijke verlichtingsplan bedoelt u wellicht het Beleidsplan Openbare 

Verlichting. Dit is een ander stuk dan de Leidraad Inrichting Openbare Ruimte (LIOR). 

Beleid wordt bepaald en vastgesteld via de beleidsplannen. Deze beleidsuitgangspunten 

worden vervolgens vertaald en verwerkt in onder andere de LIOR. Beleidsplannen liggen 

dus ten grondslag aan de LIOR. 

 

6a. Zo nee, waarom wordt dit niet meer gehanteerd? 

Antwoord Zie bovenstaand antwoord. 

6b. Zo ja, wat staat hierin opgenomen m.b.t. lichtvervuiling en het ‘s nachts verlichten van 

openbare monumenten en gebouwen? 

Antwoord Het beleidsplan Openbare Verlichting richt zich met name op de straatverlichting. Het 

aanstralen van objecten en gebouwen is geen taak vanuit de Openbare Verlichting. 

Veelal is dit een aspect bij gemeentelijke panden of gebouwen in particulier bezit en 

wordt de installatie vanuit het gebouw aangestuurd. Het onderwerp wordt wel 

aangestipt in het beleidsplan en de algemene beleidsuitgangspunten zijn erop van 

toepassing; "Doelmatig verlichten" (dus geen strooilicht veroorzaken dat geen functie 

heeft0 en "Duurzaam verlichten" (energiezuinige lichtbronnen zoals LED toepassen). 

7. Kunnen wij het “Gemeentelijke verlichtingsplan” opgestuurd krijgen als bijlage bij de 

beantwoording van deze vragen? 



 

 

antwoord Z-13-30176 / IO-13-09318 

 

 


